
ACTA DE LA REUNIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ 
 
Caràcter:  ordinari 
Data:   29 de novembre de 2011 
Horari:  18 hores 
Lloc:   sala de sessions de l’Ajuntament d’Artà 

 
 
Hi assisteixen: 
Jaume Alzamora Riera,  batle 
Magdalena Maria Fernández,  regidora 
Maria del Mar López Martí,  regidora 
Guillem Caldentey Crego,  regidor 
Maria Francesca Servera Pascual, regidora 
Manuel Galán Massanet,  regidor 
Maria Paula Ginard Vílchez,  regidora 
Bartomeu Gili Nadal,   regidor 
Maria Antònia Sureda Martí,  regidora 
Magdalena Llull Ferrer,  regidora 
Juan Lliteras Espinosa,  regidor 
Miguel Servera Morey,  regidor 
Jaime Ginard Muñoz,   regidor 
 
Celia Martínez-Piñeiro de Urquiza, secretària 
 
 

Ordre del dia 
 
1. Aprovació, si s’escau, de l’acta de la sessió de 28 de setembre de 2011. 
2. Ratificació, si s’escau, de l’acord de la Junta de Govern Local de 27 d’octubre de 2011, referent als 
nomenaments dels membres de les meses electorals de les Eleccions generals 2011. 
3. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenten tots els grups polítics municipals (UIA, I. Verds, 
CxI, PSOE i PP) per sol·licitar a l’IMAS i a la Conselleria de Benestar Social i Família del Govern de 
les Illes Balears la consolidació del finançament de l’Associació Estel de Llevant. 
4. Aprovació, si s’escau, del Reglament municipal pel qual es regula l’estacionament en superfície amb 
limitació horària. 
5. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenten l’Equip de Govern i el Grup Socialista amb motiu 
del 25 de novembre, Dia Internacional contra la Violència de Gènere. 
6. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenten tots els grups polítics municipals (UIA, I. Verds, 
CxI, PSOE i PP) per sol·licitar la incorporació de la ronda entre la carretera comarcal MA-15 i la 
MA-3333, a la zona urbana de sa Clota. 
7. Aprovació, si s’escau, de l’expedient de modificació de crèdit per suplement de crèdit 20/2011.  
8. Informació de les resolucions de Batlia corresponents al mes d’octubre de 2011. 
9. Precs i preguntes. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
Abans d’iniciar els punts de l’ordre del dia, el batle diu les següents paraules referides al Sr. Joan Sard 
Pujades, que va morir el passat dia 22 de novembre, i que, copiades literalment, diuen el següent: 
 



<<El passat dimarts, dia 22 de novembre, va morir a Palma, als 97 anys, un artanenc il·lustre. El Sr. 
Joan Sard Pujades. Home de lleis i de lletres es va interessar pels quefers d’Artà: primer com a batle, 
entre el gener de 1947 i l’octubre de 1951; i després com a jutge de pau, entre el maig de 1962 i l’agost 
de 1967. És un home del qual podem destacar la seva gran vinculació amb el nostre poble, al qual 
sempre va defensar. Va promoure la cultura artanenca en els anys més difícils de la dictadura a través de 
dues institucions avui desaparegudes, però ben reconegudes per molts de ciutadans i ciutadanes d’una 
certa edat: el Cine Oasis, on actualment hi ha la Cooperativa, i el Teatre Municipal, al carrer de les 
Roques, que va patir un desgraciat incendi i que mai més no va tornar aixecar el teló. I també va 
impulsar la cultura a través de la seva participació, activa, en les activitats que organitzava el malaurat 
Club Llevant, impulsor de moltes iniciatives que posaren els fonaments de l’alt nivell cultural artanenc. 
 
Home discret i amant de la tranquil·litat, va ser un apassionat de les festes i tradicions de la nostra vila, 
especialment de Sant Antoni. Ja jubilat, no faltava mai, des del portal de ca seva al carrer del Pou Nou, 
a la més estimada festa artanenca. El 1994 va escriure un excepcional recull de gloses sobre la vida del 
sant, elogiat per tothom. 
 
També és necessari destacar l’impuls que, juntament amb altres artanencs, va donar a la Confraria de 
l’Endavallament i als actes que se celebren per la Setmana Santa, essent el pregoner el 1976. 
 
Reconeguts, només, alguns dels seus mèrits, des de l’Ajuntament, i com a exbatle del consistori, li 
volem retre un petit homenatge fent un minut de silenci en la seva memòria. 
 
Moltes gràcies.>> 

 

 

1. Aprovació, si s’escau, de l’acta de la sessió de 28 de setembre de 2011 

 
En acompliment d’allò que disposen l’article 97.2 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i de 
règim local de les Illes Balears, i l’article 91.1 del Reglament d’organització, funcionament i règim 
jurídic de les entitats locals, aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, el Sr. Batle 
demana als membres de la corporació si algú té alguna observació a fer sobre l’ acta de la sessió de 28 
de setembre de 2011, de la qual s’ha expedit, prèviament, una còpia de l’esborrany a cada regidor per al 
seu coneixement, rectificació d’errades o possible formulació d’al·legacions, si n’és el cas. 
 
Com que no hi ha cap intervenció, els reunits acorden, per assentiment unànime, essent tretze el nombre 
legal de membres del consistori i tretze els assistents, aprovar l’acta de la sessió de 28 de setembre de 
2011. 
 
 
2.  Ratificació, si s’escau, de l’acord de la Junta de Govern Local de 27 d’octubre de 2011, referent 

als nomenaments dels membres de les meses electorals de les Eleccions generals 2011 
 
El batle explica l’acord de la Junta de Govern Local de 27 d’octubre de 2011, referent als nomenaments 
dels membres de les meses electorals de les Eleccions generals 2011, que, copiat literalment, diu: 
 
<<4. Eleccions generals 2011. Nomenaments dels membres de les meses electorals 
 
1. Als efectes establerts a l’article 26 de la Llei orgànica de règim electoral general vigent, i als efectes 
d’allò que s’estableix en els articles 27.5 i 101.2 de la llei esmentada, han estat nomenats/ades per als 
càrrecs que s’indiquen els/les electors/ores que es relacionen a continuació: 
 



 

Districte Censal 01, Secció 001, Mesa A 
 
NOM       CÀRREC A LA MESA 
 
GINARD  TORRES  ANTÒNIA  presidenta 
GARAU GENOVART MIQUEL  1r vocal 
SERRA TORRES JERONI  2n vocal 
MARQUÈS PARDO FRANCISCA  presidenta 1a suplent 
AMAYA RAMÍREZ ESPERANZA  presidenta 2a suplent 
CURSACH NICOLAU GABRIEL ALEJ 1r vocal 1r suplent 
GONZALO BOYERO JUAN ANTONIO 1r vocal 2n suplent 
NICOLAU CIFRE  MATEO  2n vocal 1r suplent 
RIERA  BOTELLAS MATEO  2n vocal 2n suplent 
 
 
Districte Censal 01, Secció 001, Mesa B 
 
NOM         CÀRREC A LA MESA 
 
MASCARÓ  CATALÀ  SEBASTIÁN   president 
ALEMANY  CASTILLO DEL PAU   1r vocal 
ESPINOSA  GENOVARD  ALEJANDRO  2n vocal 
SANSÓ  MUNTANER  M. ASSUMPCIÓ presidenta 1a suplent 
SANSÓ  GENOVART  BÀRBARA  presidenta 2n suplent 
PONS   JUAN   JAIME LUIS  1r vocal 1r suplent 
MOREY  TERRASA  ANTÒNIA  1a vocal 2a suplent 
PÉREZ-HERRERO GARCÍA  SONIA  2a vocal 1a suplent 
SAS   SANJUR  SERGIO  2n vocal 2n suplent 
 

 
Districte Censal 01, Secció 002, Mesa A 
 
NOM         CÀRREC A LA MESA 
 
CAMPO DEL  FUSTER  ANA MARÍA  presidenta 
FLAQUER  MARTÍNEZ  M. ISABEL  1a vocal 
FERRAGUT  SANCHO  CATALINA  2a vocal 
BARCELÓ  LLANERAS  M. ANTÒNIA  presidenta 1a suplent 
CARREÑO  SIESO   ANNA   presidenta 2a suplent 
ADROVER  PONT   M. MAGDALENA 1a vocal 1a suplent 
DALMAU  FUENTES  ELVIRA  1a vocal 2a suplent 
AMORÓS  SOLIVELLAS  M. MAGDALENA 2a vocal 1a suplent 
ESTEVA  RIERA   JUANA M.  2a vocal 2a suplent 
 
 
Districte Censal 01, Secció 002, Mesa B 
 
NOM         CÀRREC A LA MESA 
 
LLANERAS  BAUZÀ  ALBERTO DAMIÁN president 



JOFRE   LLABRÉS  JUAN   1r vocal 
LÓPEZ  SANZ   MIGUEL ÁNGEL 2n vocal 
GARCÍA  RAMÍREZ  FCO. JAVIER  president 1r suplent 
MESTRE  GINARD  MARIA  presidenta 2a suplent 
MORERA  LÓPEZ  VICENTE JOSÉ 1r vocal 1r suplent 
GONZÁLEZ  CAMACHO  LAURA  1a vocal 2a suplent 
MARTÍNEZ  MORENO  MARÍA ESTER 2a vocal 1a suplent 
MARTÍ  MONSERRAT MARÍA  2a vocal 2a suplent 
 

 
Districte Censal 01, Secció 002, Mesa C 
 
NOM         CÀRREC A LA MESA 
 
RUÍZ   LEDESMA  LUCÍA  presidenta 
ROSSELLÓ  PICORNELL  M. DELS ÀNGELS 1a vocal 
ROMO  MARTORELL ISABEL  2a vocal 
RAMIS  SALVÀ  ANT. JOSÉ  president 1r suplent 
SANCHO  TORRES  ANA   presidenta 2a suplent 
SANS   CUNILL  MARIA DOLORES 1a vocal 1a suplent 
ORELL  SOITIÑO  BÀRBARA MARIA 1a vocal 2a suplent 
SÁNCHEZ  NOVO   MARIA ALEJANDRA 2a vocal 1a suplent 
PRIETO  RUIZ   RODRIGO  2n vocal 2n suplent 
 
 
Districte Censal 02, Secció 001, Mesa A 
 
NOM         CÀRREC A LA MESA 
 
EGEA   SENABRE  ELBA   presidenta 
ESCRIG  RUFIANDIS  JAVIER  1r vocal 
COLL   ESTEVA  PEDRO  2n vocal 
CONTRERAS  CAÑAS  CAROLINA  presidenta 1a suplent 
CURSACH  SUREDA  JAIME   president 2n suplent 
COMAS  CAYUELAS  M. ÁNGELES  1a vocal 1a suplent 
ESCANELLAS GENOVART  PEDRO DAVID 1r vocal 2n suplent 
GILI   ESTEVA  ANTÒNIA  2a vocal 1a suplent 
ALCARRIA  CIBERIO  ANTONIO  2n vocal 2n suplent 
 

 
Districte Censal 02, Secció 001, Mesa B 
 
NOM         CÀRREC A LA MESA 
 
NEBOT  FUSTER  ANTÒNIA  presidenta 
SUREDA  MOREY  M. FRANCISCA 1a vocal 
MASSANET  RIERA   AINA MARIA 2a vocal 
SUREDA  BERNA  SONIA  presidenta 1a suplent 
MORAGAS DE RAGUE  ELENA  presidenta 2a suplent 
SOLARES  CUESTA  REBECA  1a vocal 1r suplent 
SANTANDREU MASSANET  M. ANTÒNIA  1a vocal 2a suplent 



TUR   BALAGUER  ANTONIA  2a vocal 1a suplent 
SUREDA  GILI   CATALINA  2a vocal 2a suplent 
 

 
Districte Censal 02, Secció 002, Mesa A 
 
NOM         CÀRREC A LA MESA 
 
ANDRÉS   LÓPEZ   JUAN CARLOS president 
FERNÁNDEZ  WENZEL  REBECA  1a vocal 
CÀMARA  FERRER  M. DEL MAR  2a vocal 
COSSUTTA  GONZÁLEZ  LAURA VIVIANA presidenta 1a suplent 
CABALLER  BRULL  EULÀLIA  presidenta 2a suplent 
HERNÁNDEZ KALAF  ROBERTO  1r vocal 1r suplent 
ALEMANY  BERNAT  PABLO FCO.  1r vocal 2n suplent 
GARCÍA  DURAN  M. DEL MAR  2a vocal 1a suplent 
AVILÉS  FERRER  ARTURO  2n vocal 2n suplent 
 

 
Districte Censal 02, Secció 002, Mesa B 
 
NOM         CÀRREC A LA MESA 
 
SANCHO  ESTRADA  MARIA ISABEL presidenta 
SEGURA  POL   JUAN CARLOS 1r vocal 
PEDRERA  GONZÁLEZ  ANTONIO  2n vocal 
SANS   BALAGUER  BARTOLOMÉ president 1r suplent 
PALOU  SANTANDREU JAUME  president 2n suplent 
ROMÁN  HERNÁNDEZ ÁLVARO  1r vocal 1r suplent 
PASCUAL  VALLESPIR  ARNAU FRANCESC 1r vocal 2n suplent 
PASCUAL  BOEHM  ALEXANDRA 2a vocal 1a suplent 
MARTÍN  AGUILAR  MARIA DEL MAR 2a vocal 2a suplent 
 
2. Ratificar aquest acord pel Ple de l’Ajuntament.>> 
 
Els reunits acorden, per unanimitat, ratificar l’acord de la Junta de Govern Local de 27 d’octubre de 
2011, referent als nomenaments dels membres de les meses electorals de les Eleccions generals 2011. 
 

 

3. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenten tots els grups polítics municipals (UIA, I. 

Verds, CxI, PSOE i PP) per sol·licitar a l’IMAS i a la Conselleria de Benestar Social i Família del 

Govern de les Illes Balears la consolidació del finançament de l’Associació Estel de Llevant 

 
El batle llegeix la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
1. L’Ajuntament d’Artà signà l’any 2008 un conveni de col·laboració i suport amb l’Associació Pro 
Salut Mental Estel de Llevant, juntament amb 12 ajuntaments de la comarca. 
 
2. L’Ajuntament d’Artà és conscient que, durant els darrers 15 anys, l’Associació Pro Salut Mental 



Estel de Llevant ha realitzat una gran tasca en matèria de salut mental a la comarca de Manacor.  
 
3. L’Ajuntament és conscient que l’Associació Estel de Llevant ha estat reconeguda com a d’utilitat 
pública pel Ministeri de l’Interior.  
 
4. Actualment l’Associació Estel de Llevant presta serveis d’atenció domiciliària, centre de dia, centre 
especial d’ocupació, inserció laboral a empresa normalitzada i atenció a famílies. Durant l’any 2010 un 
total de 162 persones i més de 300 familiars es beneficiaren de les accions de l’associació. Tots els 
serveis esmentats han estat reconeguts i autoritzats per les autoritats competents en la matèria (IMAS, 
Direcció General de Treball i SOIB). Cal considerar, també, que el centre de dia i el servei d’atenció 
domiciliària especialitzats en salut mental són els únics autoritzats oficialment a tota l’illa de Mallorca. 
 
5. Actualment és l’única entitat que presta els serveis esmentats en el punt anterior a tota la comarca de 
Llevant, Migjorn i Pla de Mallorca, la qual abasta una població global de 125.000 persones.  
 
6. En el context de crisi econòmica actual, si el finançament i el manteniment dels serveis que presta 
Estel de Llevant es veuen afectats, afectaria molt negativament les persones amb problemes de salut 
mental de la comarca i les seves famílies. 
 
Per tot això, el Ple de l’Ajuntament adopta el següent  
 
ACORD 
 
Sol·licitar a l’IMAS i a la Conselleria de Salut, Benestar Social i Família del Govern de les Illes Balears: 
 
1. Que s’ofereixi el suport necessari a l’Associació Estel de Llevant per mantenir i potenciar els serveis 
que presta, dins un context de suport al sector de les persones amb problemàtica de salut mental. 
 
2. Que s’adoptin les mesures pertinents, dins el marc de la legislació vigent, per consolidar el 
finançament que reben els serveis que es presten dirigits a les persones amb problemàtica de salut 
mental ubicats a la comarca.>> 
 
Els reunits acorden, per unanimitat, sol·licitar a l’IMAS i a la Conselleria de Salut, Benestar Social i 
Família del Govern de les Illes Balears: 
 
1. Que s’ofereixi el suport necessari a l’Associació Estel de Llevant per mantenir i potenciar els serveis 
que presta, dins un context de suport al sector de les persones amb problemàtica de salut mental. 
 
2. Que s’adoptin les mesures pertinents, dins el marc de la legislació vigent, per consolidar el 
finançament que reben els serveis que es presten dirigits a les persones amb problemàtica de salut 
mental ubicats a la comarca. 
 
 
4. Aprovació, si s’escau, del Reglament municipal pel qual es regula l’estacionament en superfície 

amb limitació horària 
 
El batle informa sobre el Reglament municipal pel qual es regula l’estacionament en superfície amb 
limitació horària, el contingut del qual és el següent: 
 
<<REGLAMENT MUNICIPAL PEL QUAL ES REGULA L’ESTACIONAMENT EN SUPERFÍCIE 
AMB LIMITACIÓ HORÀRIA 



 
De conformitat amb el que disposen l’article 4.b de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases 
del règim local, segons la redacció establerta per la Llei 11/1999, de 21 d’abril, i l’article 7.b de la Llei 
19/2001, de 19 de desembre, l’Ajuntament d’Artà estableix el Reglament municipal pel qual es regula 
l’estacionament en superfície amb limitació horària. 
 

Article 1  

 
És objecte d’aquest Reglament regular les condicions d’estacionament en les vies o zones de la població 
establertes amb limitació de permanència i control horari, amb la finalitat d’aconseguir la rotació de 
vehicles que permeti l’optimització del domini públic dedicat a aquest fi, com a bé escàs, davant la 
demanda existent. 
 
Article 2  

 
L’Ajuntament pot acordar, mitjançant la Junta de Govern Local, ampliar o modificar la zona 
d’estacionament regulat en superfície amb limitació horària, segons l’ordenació de trànsit que 
s’estableixi, les necessitats de la distribució equitativa dels estacionaments en la població derivades de 
la seva expansió, o segons la demanda que es produeixi en cada moment i en cada zona de la població. 
 
En principi, s’estableix una modalitat de zona d’estacionament regulat i de permanència limitada, amb 
control horari (zona blava), a les zones senyalitzades de la manera corresponent. 
 
Article 3  

 
Les zones d’estacionament regulat en superfície amb limitació horària han d’estar senyalitzades tant 
verticalment com horitzontalment. 
 
Article 4  

 
L’horari que ha de regir en les zones d’estacionament regulat en superfície amb limitació horària és el 
que s’indica a continuació: 
 
De dilluns a divendres (laborables): de 9 h a 15 h.  
 
Article 5  

 
Els conductors que estacionin els seus vehicles en les zones d’estacionament regulat en superfície amb 
limitació horària estan obligats a proveir-se del distintiu o disc de control corresponent en la forma que 
estableixi la Batlia, en el qual el conductor ha d’indicar l’hora en què es realitza l’estacionament. 
Aquest indicador horari es pot recollir a les oficines municipals de l’Ajuntament d’Artà, el qual s’ha 
d’entregar de forma gratuïta a tothom que ho sol·liciti.  
 
L’indicador esmentat s’ha de col·locar en la part interior del parabrisa del vehicle, sobre el davantal, de 
tal manera que sigui visible des de l’exterior, als efectes dels controls oportuns. 
 
Article 6  

 
El temps màxim de permanència en període regulat a la zona blava és de 30 minuts, en l’horari abans 
indicat. 
 



Per als conductors discapacitats, acreditats de la manera corresponent amb la targeta atorgada de 
conformitat amb les disposicions vigents, el temps màxim de permanència en període regulat a la zona 
blava ha de ser el doble de l’establert en el paràgraf anterior. Transcorregut aquest temps, el vehicle ha 
d’abandonar, obligatòriament, la zona d’estacionament. 
 
La Batlia Presidència, per raons d’interès públic, pot modificar els horaris o els límits de permanència 
establerts. 
 
Article 7  

 
Qualsevol vehicle que estigui en una zona d’estacionament regulat en superfície amb limitació horària i 
que no tengui l’indicador horari corresponent, ha de ser denunciat en l’instant en què es detecti dita 
infracció i, en cas d’excedir el doble del temps autoritzat, pot ser retirat per la grua. 
 
Article 8  

 
De la mateixa manera, si un vehicle supera en cinc minuts el temps límit establert en l’article 6 
d’aquesta ordenança, ha de ser denunciat i, immediatament, retirat pels serveis de la grua municipal o 
d’un particular concertat. 
 
Article 9  

 
Una vegada finalitzat el temps d’estacionament autoritzat, el vehicle ha de sortir de la zona 
d’estacionament limitat. 
 

Article 10  

 
Les denúncies que es formulin en les zones d’estacionament regulat en superfície amb limitació horària 
s’han de tramitar pel departament municipal encarregat dels expedients sancionadors, d’acord amb els 
procediments establerts legalment, fins a la consecució del pagament de la sanció, sigui per via 
ordinària o per procediment de constrenyiment. 
 
Article 11  

 
Els titulars de vehicles retirats de les zones d’estacionament regulat amb limitació horària, com els dels 
retirats en altres vies públiques de la població per infraccions a les normes de circulació i la seguretat 
viària, han d’abonar les taxes que regula el reglament corresponent abans de recuperar-los. 
 
Article 12  

 
Constitueixen infraccions a les normes establertes en aquest Reglament:  
 
a) Estacionar a la zona amb limitació horària sense col·locar el distintiu que l’autoritza.  
b) Superar el temps màxim d’estacionament establert en la zona regulada. 
c) La falsificació de dades o la utilització indeguda de l’indicador horari. 
 
Article 13 
 
Pel que fa a les sancions, les infraccions establertes en els apartats a, b i c es qualifiquen de lleus i s’han 
de sancionar amb una multa de 90 €, amb una reducció del 50 % en el cas que es pagui dins el termini 
voluntari. 



 

Article 14  
 
Durant l’horari de vigència indicat en l’article 4 d’aquest Reglament, la zona d’estacionament limitat 
queda reservada als turismes, amb prohibició d’estacionament als vehicles que, per aparcar-los, 
necessiten més d’una plaça. 
 
Aquests vehicles darrers poden utilitzar les zones de càrrega i descàrrega en les condicions que es fixen 
reglamentàriament, sempre que les operacions que es facin no superin un període de 15 minuts, i han de 
deixar l’aparcament lliure una vegada que finalitzin aquestes operacions. 
 
Queden exclosos de la normativa d’estacionament regulat en superfície amb limitació horària els 
vehicles següents:  
 
a) Els vehicles estacionats en zones reservades per la seva categoria o activitat, amb subjecció a allò 

que disposa el paràgraf primer d’aquest article i el que disposa el paràgraf segon de l’article 6.  
 
b) Els vehicles oficials d’emergència. 
 
Disposició transitòria 

 
Mentre no s’aprovi i entri en vigor aquest Reglament, s’han d’aplicar les normes vigents actualment.  
 
Disposició derogatòria 

 
A partir de l’entrada en vigor d’aquest Reglament, quedaran derogades totes les disposicions o normes, 
de rang igual o inferior, que la contradiguin o se li oposin. 
 
Disposició final  

 
Aquest Reglament, una vegada acomplerts els tràmits reglamentaris, entrarà en vigor l’endemà de 
publicar-se en el BOIB.>> 
 
El batle diu que a la Comissió Informativa es varen presentar una sèrie de modificacions que s’han 
incorporat al reglament. 
 
A continuació, proposa al Ple que adopti els acords següents: 
 
<<1. Aprovar inicialment el Reglament municipal pel qual es regula l’estacionament en superfície amb 
limitació horària, previ dictamen de la Comissió Informativa, obrint-se un període d’informació pública 
per un termini mínim de trenta dies, mitjançant un anunci publicat en el Butlletí Oficial de les Illes 
Balears i en el tauler d’anuncis de la corporació, amb la finalitat que el veïnat i les persones 
legítimament interessades puguin examinar l’expedient i formular reclamacions, objeccions o 
observacions. Si transcorre el període d’exposició pública sense que s’hagin presentat reclamacions, els 
acords provisionals es consideraran aprovats definitivament. 
 
2. Concedir audiència prèvia a les associacions veïnals i de defensa de les persones consumidores i 
usuàries establertes en el seu àmbit territorial que estiguin inscrites en el registre municipal 
d’associacions veïnals i que el seu fi tingui relació directa amb l’objecte de la disposició. 

 
3. Publicar completament, per al coneixement general, l’acord d’aprovació definitiva en el Butlletí 



Oficial de les Illes Balears, no produint el reglament efectes jurídics mentre no hagin transcorregut 
quinze dies hàbils comptadors des de l’endemà de la publicació. Així mateix, inserir-lo en el tauler 
d’anuncis de l’Ajuntament.>> 
 
La portaveu del PSOE, Sra. Servera, agraeix que s’hagi fet la modificació demanada pel seu grup a la 
passada comissió informativa. No obstant això, no veu clara l’efectivitat d’aquesta norma, sobretot per 
l’experiència dels pobles veïns. Per tot això, diu que s’abstendran en la votació, per donar un vot de 
confiança a l’Equip de Govern. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, també diu que s’abstendran en la votació. Diu que opinen que no és 
necessari regular el trànsit a Artà; també diu que no veu clara la manera de controlar l’horari. 
 
El reunits acorden, per 7 vots a favor (UIA, I-Verds i CxI) i 6 abstencions (PSOE i PP): 
 
1. Aprovar inicialment el Reglament municipal pel qual es regula l’estacionament en superfície amb 
limitació horària, previ dictamen de la Comissió Informativa, obrint-se un període d’informació pública 
per un termini mínim de trenta dies, mitjançant un anunci publicat en el Butlletí Oficial de les Illes 
Balears i en el tauler d’anuncis de la corporació, amb la finalitat que el veïnat i les persones 
legítimament interessades puguin examinar l’expedient i formular reclamacions, objeccions o 
observacions. Si transcorre el període d’exposició pública sense que s’hagin presentat reclamacions, els 
acords provisionals es consideraran aprovats definitivament. 
 
2. Concedir audiència prèvia a les associacions veïnals i de defensa de les persones consumidores i 
usuàries establertes en el seu àmbit territorial que estiguin inscrites en el registre municipal 
d’associacions veïnals i que el seu fi tingui relació directa amb l’objecte de la disposició. 

 
3. Publicar completament, per al coneixement general, l’acord d’aprovació definitiva en el Butlletí 
Oficial de les Illes Balears, no produint el reglament efectes jurídics mentre no hagin transcorregut 
quinze dies hàbils comptadors des de l’endemà de la publicació. Així mateix, inserir-lo en el tauler 
d’anuncis de l’Ajuntament. 
 

 

5. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenten l’Equip de Govern i el Grup Socialista amb 

motiu del 25 de novembre, Dia Internacional contra la Violència de Gènere 

 
La portaveu del PSOE, Sra. Servera, llegeix la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Un any més commemoram el dia 25 de novembre com a Dia Internacional contra la Violència de 
Gènere, i un any més, des del Grup Socialista, volem traslladar un missatge en positiu: que és possible 
sortir de la violència amb la col·laboració social i sobretot amb la perseverança institucional en la 
continuïtat de polítiques d’igualtat d’oportunitats entre dones i homes. 
 
L’aprovació de la Llei integral contra la violència de gènere l’any 2007 va suposar introduir en el cor de 
l’agenda política el fenomen de la violència cap a les dones i l’articulació de mesures de protecció, així 
com una sèrie de drets i prestacions per a les dones víctimes de maltractaments i els seus fills, protecció 
institucional que només és possible quan s’interposa una denúncia. 
 
En aquests anys des del Govern d’Espanya s’han incrementat els recursos policials especialitzats, s’han 
coordinat i integrat totes les capacitats disponibles, s’han instrumentat eines per determinar la situació 
de risc de les víctimes, s’ha apostat per la protecció personalitzada i s’han impulsat actuacions en el 
marc de la Unió Europea. 



 
Totes les institucions tenen l’obligació legal de promoure la igualtat d’oportunitats entre dones i homes 
i de transversalitzar la igualtat de gènere a les seves polítiques públiques. Totes les institucions, des de 
les locals, passant per les insulars i autonòmiques, s’han d’implicar i coordinar els seus recursos per 
socialitzar envers la igualtat i lluitant de manera efectiva contra el sexisme en totes les seves 
manifestacions i actituds. La crisi no pot servir d’excusa per justificar les retallades en les polítiques 
d’igualtat d’oportunitats entre dones i homes i no pot ser motiu de baixar la guàrdia. 
 
Malauradament, hem de lamentar que en les darreres setmanes hi hagi hagut una altra víctima mortal a 
Mallorca, una jove de vint-i-quatre anys, na Núria Oriol, essent aquesta la segona víctima mortal de 
violència de gènere a la nostra illa en el que portam d’any. L’arxipèlag balear compta amb la tercera 
taxa més alta de denúncies per violència contra la dona a tota Espanya, 18,73 denúncies per cada 10.000 
habitants, la qual cosa mostra la confiança de les dones en les nostres institucions per sortir de la seva 
situació de violència i la necessitat d’institucions en alerta permanent per no davallar la guàrdia davant 
del sexisme i la violència masclista.  
 
Avui més que mai els organismes d’igualtat són imprescindibles per desenvolupar polítiques actives 
d’igualtat d’oportunitats entre dones i homes i impulsar mesures correctores de les desigualtats de 
gènere. Cal assentar les passes donades en aquesta matèria contra aquells que desprestigien les 
polítiques d’igualtat i el feminisme com a teoria política de la igualtat d’oportunitats que tants de canvis 
socials, polítics i de relacions interpersonals entre homes i dones ha possibilitat.  
 
Per tot el que s’ha exposat anteriorment, presentam al Ple, perquè els aprovi, els següents  
 
ACORDS 
 
1. Instar l’Equip de Govern a continuar amb el Pla estratègic d’igualtat municipal on la prevenció, 
detecció i actuació en cas de violència de gènere siguin prioritàries, especialment entre la joventut i els 
col·lectius de dones més vulnerables. 
 
2. Instar el restabliment de la Direcció Insular d’Igualtat o, en el seu defecte, d’una unitat administrativa 
que coordini els programes i serveis d’igualtat d’oportunitats entre dones i homes de la població 
mallorquina i a restaurar el Servei d’Agents d’Igualtat. 

 
3. Instar el Consell de Mallorca a continuar amb els ajuts a les dones víctimes de violència de gènere, 
recollits a l’article 27 de la Llei de mesures de protecció integral de les dones víctimes de violència de 
gènere, i consolidats legalment la passada legislatura. 
 
4. Instar la directora de l’Institut Balear de la Dona que potenciï aquest organisme, coordini polítiques 
transversals i posi a disposició de les dones víctimes de violència de gènere tots els recursos 
assistencials possibles per a les dones víctimes de violència de gènere i els seus infants. 
 
5. Instar el Parlament de les Illes Balears a aprovar una nova llei d’igualtat que derogui la llei per a la 
dona de 2007, amb el màxim consens possible. 
 
6. Instar el Govern de les Illes Balears a promoure la igualtat i la coeducació als centres educatius, no 
sostenint amb fons públics aquells centres educatius que promoguin el sexisme a través de la segregació 
escolar.>> 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que el seu grup estava a favor de la moció havia presentat, en un 
primer lloc, l’Equip de Govern; però que no està d’acord amb la moció que ha elaborat el PSOE, a la 



qual s’ha adherit l’Equip de Govern. A continuació, llegeix un manifest amb motiu del Dia 
Internacional contra la Violència de Gènere, que, copiat literalment, diu: 
 
<<El seu més rotund rebuig a la violència que sofreixen milers de dones a Espanya i que ha suposat 
l’assassinat de 54 dones al llarg d’aquest any 2011.  
 
La gran preocupació que suposa el fet que, set anys després de l’aprovació de la Llei integral per la 
lluita contra la violència de gènere, aquesta s’hagi mostrat com un instrument insuficient per lluitar 
contra aquesta terrible lacra social. 
 
El compromís del Partit Popular per eradicar la violència de gènere adoptant aquelles mesures que 
impliquin una millora de la normativa existent, adaptant-la a la situació actual i reforçant els 
mecanismes de protecció. 
 
La seva ferma intenció de recuperar la confiança d’aquelles dones que sofreixen maltractament i que 
encara no consideren la denúncia com la primera passa per a la seva protecció. 
 
La necessitat d’incloure els menors com a objecte de protecció de la llei. 
 
La seva voluntat de desenvolupar plans de protecció personalitzats que disposin d’un diagnòstic rigorós 
i efectiu del grau de risc en el qual es trobi cada dona, així com de les mesures que han d’aplicar-se en 
cada cas. 
 
La recerca del màxim consens en les actuacions que impliquin una millora de la normativa actual, així 
com ha fet el Partit Popular tant des de les seves responsabilitats de govern com de l’oposició. 
 
La violència de gènere és un terrible problema que oprimeix la nostra societat i sols amb l’ajuda de tots 
podem combatre-la.>> 
 
Els reunits acorden, per 10 vots a favor (UIA, I-Verds, CxI i PSOE) i 3 en vots en contra (PP): 
 
1. Instar l’Equip de Govern a continuar amb el Pla estratègic d’igualtat municipal on la prevenció, 
detecció i actuació en cas de violència de gènere siguin prioritàries, especialment entre la joventut i els 
col·lectius de dones més vulnerables. 
 
2. Instar el restabliment de la Direcció Insular d’Igualtat o, en el seu defecte, d’una unitat administrativa 
que coordini els programes i serveis d’igualtat d’oportunitats entre dones i homes de la població 
mallorquina i a restaurar el Servei d’Agents d’Igualtat. 

 
3. Instar el Consell de Mallorca a continuar amb els ajuts a les dones víctimes de violència de gènere, 
recollits a l’article 27 de la Llei de mesures de protecció integral de les dones víctimes de violència de 
gènere, i consolidats legalment la passada legislatura. 
 
4. Instar la directora de l’Institut Balear de la Dona que potenciï aquest organisme, coordini polítiques 
transversals i posi a disposició de les dones víctimes de violència de gènere tots els recursos 
assistencials possibles per a les dones víctimes de violència de gènere i els seus infants. 
 
5. Instar el Parlament de les Illes Balears a aprovar una nova llei d’igualtat que derogui la llei per a la 
dona de 2007, amb el màxim consens possible. 
 
6. Instar el Govern de les Illes Balears a promoure la igualtat i la coeducació als centres educatius, no 



sostenint amb fons públics aquells centres educatius que promoguin el sexisme a través de la segregació 
escolar. 
 

 

6. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenten tots els grups polítics municipals (UIA, I. 

Verds, CxI, PSOE i PP) per sol·licitar la incorporació de la ronda entre la carretera comarcal 

MA-15 i la MA-3333, a la zona urbana de sa Clota 
 
El batle diu que, a pesar de ser una moció conjunta, la iniciativa de presentar-la la va tenir el Partit 
Popular, al qual cedeix la paraula. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que en aquesta moció es justifica que la proposta que preveuen les 
normes subsidiàries és la que menys perjudica els veïns, perquè la majoria de les finques afectades no 
s’hauran de dividir. La petició ve donada perquè, en la revisió del Pla director sectorial de carreteres, 
aprovat definitivament pel Consell de Mallorca, s’inclou, en els programes d’actuació de la fase I, una 
variant situada en el nord del nucli d’Artà. Així mateix, recorda que varen mantenir una reunió amb el 
conseller del Departament d’Urbanisme i Territori del Consell de Mallorca, en la qual es varen 
assegurar que es faria una revisió dels projectes inclosos en el Conveni de carreteres subscrit amb el 
Ministeri de Foment. 
 
A continuació, es llegeix la moció conjunta, que, copiada literalment, diu: 
 
<<EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
Atès que la documentació de la Revisió i adaptació al PTM de les Normes subsidiàries del municipi 
d’Artà varen ser aprovades definitivament per la Comissió Insular d’Ordenació del Territori, Urbanisme 
i Patrimoni Històric, de 28 de maig de 2010 (BOIB núm. 91, de 17 de juny de 2010, amb correcció 
d’errors al BOIB núm. 94, de 22 de juny de 2010). 
 
Atès que en aquesta documentació de les NS es preveu una reserva viària per tal de poder realitzar el 
vial de circumval·lació entre la depuradora i sa Clota, és a dir, la connexió entre la carretera MA-15 i la 
MA-3333, la zona urbana de sa Cota. 
 
Atès que, a causa de la problemàtica existent en el nucli antic, on la seva trama urbana, amb carrers 
estrets i irregulars, dificulta enormement el trànsit de tot tipus de vehicles i pràcticament impossibilita el 
trànsit de vehicles de mig i gran tonatge, es fa molt necessària la realització d’aquest vial de 
circumval·lació. 
 
Atès que aquesta circumval·lació obriria les portes a noves oportunitats de mobilitat sostenible en el 
nucli urbà i milloraria els accessos al parc natural de Llevant. 
 
Atès que la proposta que preveuen les NS és la que perjudica manco les finques afectades, ja que la 
major part d’aquest traçat se superposa amb els límits de les finques, la qual cosa minimitza al màxim el 
perjudici per als veïns, ja que majoritàriament aquestes finques no es divideixen. 
 
Atès que el document Revisió del pla director sectorial de carreteres per a l’illa de Mallorca, aprovat 
definitivament per acord del Ple del Consell de Mallorca a la sessió de 3 de desembre de 2009, recull en 
els programes d’actuació de la fase I una variant o ronda situada al nord del nucli d’Artà. 
 
Atès que, després d’una reunió amb el conseller del Departament d’Urbanisme i Territori del Consell de 
Mallorca, el senyor Mauricio Rovira, se’ns va assegurar que es faria una revisió dels projectes inclosos 



en el Conveni de carreteres subscrit amb el Ministeri de Foment. 
 
Per tot això, el Ple de l’Ajuntament adopta els següents 
 
ACORDS 

 
1. Reconèixer la necessitat urgent que té el nucli urbà d’Artà de resoldre la problemàtica d’accés i 
circulació en el nucli antic d’Artà, zona de sa Clota i barri de Na Carretó.  
 
2. Sol·licitar, una vegada que les NS d’Artà ja ho permeten, al Departament d’Urbanisme i Territori del 
Consell de Mallorca que inclogui, en la revisió del Conveni de carreteres amb el Ministeri de Foment,  
la circumval·lació descrita en el conveni esmentat. 
 
3. Sol·licitar al Departament d’Urbanisme i Territori, un cop que el projecte s’hagi inclòs dins el 
Conveni de carreteres, l’execució del projecte de la ronda amb la màxima urgència possible. 
 
4. Trametre aquests acords a la Presidència del Consell de Mallorca, al conseller del Departament 
d’Urbanisme i Territori i al director insular de Carreteres del Consell de Mallorca.>> 

 
Els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Reconèixer la necessitat urgent que té el nucli urbà d’Artà de resoldre la problemàtica d’accés i 
circulació en el nucli antic d’Artà, zona de sa Clota i barri de Na Carretó.  
 
2. Sol·licitar, una vegada que les NS d’Artà ja ho permeten, al Departament d’Urbanisme i Territori del 
Consell de Mallorca que inclogui, en la revisió del Conveni de carreteres amb el Ministeri de Foment,  
la circumval·lació descrita en el conveni esmentat. 
 
3. Sol·licitar al Departament d’Urbanisme i Territori, un cop que el projecte s’hagi inclòs dins el 
Conveni de carreteres, l’execució del projecte de la ronda amb la màxima urgència possible. 
 
4. Trametre aquests acords a la Presidència del Consell de Mallorca, al conseller del Departament 
d’Urbanisme i Territori i al director insular de Carreteres del Consell de Mallorca. 
 

 

7. Aprovació, si s’escau, de l’expedient de modificació de crèdit per suplement de crèdit núm. 

20/2011 
 
El batle explica que, davant l’existència de despeses que no poden demorar-se fins a l’exercici següent, 
per a les quals el crèdit consignat en el pressupost vigent de la corporació és insuficient i no ampliable, i 
atès que es disposa de baixes de crèdit d’altres partides del pressupost vigent no compromeses, per tot 
això és necessària la concessió d’un suplement de crèdit finançat amb càrrec a la baixa del crèdit de la 
partida Consorci d’Aigües d’Artà/IBAEN, en la qual, a data d’avui, hi ha un romanent de crèdit a les 
partides corresponents per a les despeses de treballs realitzats per altres empreses, per import de 
28.000 €. 
 
L’expedient de modificació de crèdit núm. 20/2011 del pressupost en vigor adopta la modalitat de 
suplement de crèdit, d’acord amb el detall següent: 

 

Altes en partides de despeses 
 



Programa Econòmic Denominació Altes en € 

9201 22709 Treballs altres empreses 28.000 € 
TOTAL   28.000 € 

 

Finançament 

 
Aquesta modificació es finança amb càrrec a la baixa del crèdit de la partida Aportació al Consorci 
d’Aigües d’Artà/IBAEN 
 
Programa Econòmic Denominació Baixes en € 

1611 47901 Aportació al Consorci d’Aigües d’Artà 28.000 € 
TOTAL   28.000 € 

 

Justificació 

 
Atès l’article 37.2.a, b, c i d (segons el cas), del Reial decret 500/1990, pel qual es desenvolupa el 
capítol I, del títol VI, de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, reguladora de les hisendes locals. 
 
Atès que, a la partida Aportació al Consorci d’Aigües d’Artà/IBAEN, a data d’avui, hi ha un romanent 
de crèdit disponible per finançar un suplement de crèdit a la partida de treball per altres empreses per un 
import de 28.000 €, es proposa la modificació de crèdit per un import de 28.000 €. 
 
Els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Aprovar l’expedient de modificació de crèdit núm. 20/2011 del pressupost en vigor que adopta la 
modalitat de suplement de crèdit, d’acord amb el detall següent: 
 

Altes en partides de despeses 
 
Programa Econòmic Denominació Altes en € 

9201 22709 Treballs realitzats per altres empreses 28.000 € 
TOTAL   28.000 € 

 
Aquesta modificació es finança amb càrrec a la baixa del crèdit de la partida de l’aportació al Consorci 
d’Aigües d’Artà/IBAEN: 
 
Programa Econòmic Denominació Baixes en € 

1611 47901 Aportació al Consorci d’Aigües d’Artà 28.000 € 
TOTAL   28.000 € 

 
2. Publicar l’expedient de modificació de crèdit 20/2011 durant un termini de quinze dies hàbils, 
comptadors a partir de l’endemà de la data d’inserció d’aquest anunci en el BOIB, durant el qual les 
persones interessades el podran examinar i, si escau, podran presentar reclamacions davant la 
corporació. Transcorregut el termini anterior, i en el cas que no es presenti cap reclamació, s’ha de 
considerar definitivament aprovada la modificació de crèdit. En cas contrari, la corporació disposa d’un 
termini d’un mes per resoldre-les, comptador a partir de l’endemà de la finalització de l’exposició al 
públic.  
 
 
Seguidament, el batle diu que vol introduir, per urgència, un punt en l’ordre del dia, referent a 



l’aprovació d’una moció presentada pel PSOE. 
 
A continuació, el batle diu que s’ha de votar la inclusió del nou punt en l’ordre del dia i que s’ha de 
debatre, si n’és el cas. 
 
Els reunits acorden, per unanimitat, ratificar la urgència d’aquest punt i incloure’l en l’ordre del dia del 
Ple. 
 
M1. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el Grup Socialista de l’Ajuntament d’Artà 

amb motiu de la Sentència núm. 734/2011 del Tribunal Superior de Justícia de les Illes Balears, 

Sala Contenciosa Administrativa, de 7 d’octubre de 2011 
 
El regidor del PSOE, Sr. Galán, llegeix la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Atesa la sentència dictada en relació al conveni de cessió dels terrenys per fer el Poliesportiu de la 
Colònia de Sant Pere que se signà el 25 d’abril de 1995, i que obliga l’Ajuntament a pagar 
1.520.346,84 euros, a la qual cosa s’han de sumar un 8 % pels perjudicis derivats per l’ocupació del 
terrenys, més els interessos des de 28 de desembre de 2005 i les costes judicials.  
 
Atès que el conveni signat el 25 d’abril de 1995 establia que l’Ajuntament rebia els terrenys per ubicar 
el poliesportiu de la Colònia de Sant Pere a canvi de requalificar uns terrenys adjacents com a sòl urbà. 
 
Atès que durant el mateix any 1995, concretament pel Ple de 7 de novembre de 1995, es va ratificar 
l’acord de Comissió de Govern de sol·licitar al CIM la inclusió en el Pla d’equipaments esportius de 
1993, on es concedia una subvenció de 6.000.000 de pessetes damunt un total de 9.000.000 de pessetes 
en data 5 de juliol de 1993, del projecte de construcció d’una pista poliesportiva a la Colònia de Sant 
Pere. El poliesportiu abans esmentat fou inaugurat dia 21 de juny de 1996, i comptà amb una aportació 
del CIM de 6.000.000 de pessetes, és a dir, d’un 66,6 % del cost de les obres. 
 
 Atès que, per poder incloure aquestes obres dins el Pla abans esmentat, el conveni fou ratificat per part 
del Consell Insular Mallorca. 
 
Atès que l’any 2001 es varen construir uns vestidors annexos al Poliesportiu, inaugurats dia 23 de juny 
de 2001, també finançats per part del CIM mitjançant el Pla d’equipaments esportius, de tal forma que 
el Consell va aportar el 40 % del preu de les obres i l’altre 60 % fou la part que hi dedicà l’Ajuntament. 
Atès que el total de l’obra fou de 21.476.996 de pessetes. 
 
Atès que, amb l’aprovació del Pla d’ordenació de l’oferta turística (POOT) el 22 de juny de 1995, 
s’impedia que aquests terrenys es convertissin en urbans, motiu pel qual, a les Normes subsidiàries de 
1998, aquests terrenys es catalogaren com a urbanitzables.  
 
Atès que el mes d’abril de 1999 les Directrius d’ordenació territorial (DOT) desclassificaven 
automàticament els terrenys urbanitzables. I atès que, tot i això, el Pla territorial de Mallorca que entrà 
en vigor l’1 de gener de 2005 manté aquests terrenys com a urbanitzables, de la mateixa manera que ho 
fan les Normes subsidiàries de 1998, i que, per aquest motiu, aquests terrenys es mantenen, a dia d’avui, 
com a sòl urbanitzable a les Normes subsidiàries que l’Ajuntament d’Artà aprovà el 28 de maig de 
2010.    
 
Atès que ambdues obres realitzades dins aquests terrenys cedits amb el conveni esmentat han estat 
finançades en part pel CIM. 
 



Atès que el Govern balear ha creat un precedent, ja que, i així ha sortit en premsa el passat dia 16 de 
novembre de 2011, signant un protocol d’intencions amb l’Ajuntament de Manacor, per ajudar-lo 
econòmicament  a pagar, amb una tercera part, les despeses de les obres de demolició del pont des Riuet 
de Porto Cristo, mateixa proporció amb la qual, en el seu moment, va participar el Govern balear amb el 
conveni de col·laboració signat per fer front a les obres de construcció del pont.  
 
Atès que la presidenta del Consell de Mallorca, en les mateixes notes de premsa, declarava que 
s’estudiarà la possibilitat que el CIM també pagui el seu tant per cent. 
 
Atès que en ambdós casos hi ha hagut sentencies judicials fermes que obliguen a dos ajuntaments a fer 
dues despeses econòmiques molt importants i que, en ambdós casos, a les obres de construcció 
discutides en el plet hi ha participat, fent una aportació econòmica, el Consell de Mallorca.   
 
Atès que sabem de la intenció de l’Equip de Govern de l’Ajuntament d’Artà de fer totes les passes i les 
gestions que siguin possibles per reduir l’impacte d’aquesta sentència i per aconseguir un acord que 
s’ajusti més a la realitat. 
 
Por tot això, presentam al Ple, perquè els aprovi, els següents 
 
ACORDS 
 
1. Instar l’Equip de Govern a demanar a la presidenta del Consell de Mallorca que aporti la quantitat 
econòmica proporcional al seu tant per cent aportat en la inversió que es va fer en el seu moment a les 
obres de construcció de la pista poliesportiva Cap Ferrutx, així com als vestidors annexos realitzats en 
el 2001, concretament un 53,3 % de la indemnització de danys i perjudicis fixada per la Sentència núm. 
734/2011, dictada per la Sala Contenciosa Administrativa del Tribunal Superior de Justícia de les Illes 
Balears, de 7 d’octubre de 2011. 
 
2. Trametre aquest acord a la presidenta del Consell de Mallorca.>> 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que s’hauria de demanar d’on vénen els problemes d’aquesta 
sentència. Diu que no entén el perquè s’ha d’incloure al Consell de Mallorca en aquest tema. Diu que no 
s’han fet les coses com s’haurien d’haver fet. No obstant això, diu que el seu grup votarà a favor de la 
moció, perquè ells estimen més Artà que el Consell de Mallorca, però diu que s’han de mirar els errors 
comesos. 
 
Els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Instar l’Equip de Govern a demanar a la presidenta del Consell de Mallorca que aporti la quantitat 
econòmica proporcional al seu tant per cent aportat en la inversió que es va fer en el seu moment a les 
obres de construcció de la pista poliesportiva Cap Ferrutx, així com als vestidors annexos realitzats en 
el 2001, concretament un 53,3 % de la indemnització de danys i perjudicis fixada per la Sentència núm. 
734/2011, dictada per la Sala Contenciosa Administrativa del Tribunal Superior de Justícia de les Illes 
Balears, de 7 d’octubre de 2011. 
 
2. Trametre aquest acord a la presidenta del Consell de Mallorca. 
 
 
8. Informació de les resolucions de Batlia corresponents al mes d’octubre de 2011 
 
Es dóna compte de les resolucions de Batlia corresponents al mes d’octubre de 2011. 



 
Els reunits, per assentiment unànime, es donen per assabentats. 
 
 
9. Precs i preguntes 
 
La secretària informa que el PP i el PSOE han presentat escrits de precs i preguntes, els quals es 
llegeixen a continuació. 
 
PRECS QUE FORMULA EL PP 
 
1. Demanam a l’Equip de Govern que proporcioni als regidors de l’oposició un esborrany de les actes 
del Ple d’aquest Ajuntament dins el termini de quinze dies des de la seva celebració.  

 
Resposta: S’accepta el prec. 

 
PREGUNTES QUE FORMULA EL PP 
 
1. Quina és la data de la factura més antiga que l’Ajuntament d’Artà ha de pagar encara?  

 
Resposta: Sense tenir en compte convenis (Consorci d’Albarca, Mancomunitat del Nord, etc.), la factura 
més antiga és d’Electro-Hidràulica, de data 03/02/2010, que està inclosa dins la relació de factures per 
pagar amb el préstec ICO. 

 
[El portaveu del PP retira la pregunta següent: 
 
“2. Quin és el seu import?”]  

 
3. En quin termini cobren els creditors de l’Ajuntament d’Artà? 
 
Resposta: Depèn. Tenim un parell de línies: als més petits, se’ls paga per antiguitat, i als més grans, 
se’ls ha fet un pla de pagament. Llavors hi ha les despeses que són de pagament obligatori, que es van 
pagant al dia. 

 
4. A data 31 de desembre de 2010 quina era la quantitat que es devia als proveïdors? 

 
Resposta: 3.483.697,64 €, però s’ha de tenir en compte que hi havia NPO per valor d’1.150.000 €. 

 
5. A data 25 de novembre, quina és aquesta quantitat? 

 
Resposta: 3.732.701,61 €, però s’ha de tenir en compte els NPO per valor de 900.000 €. 

 
6. Quina ha estat la quantitat que l’Ajuntament ha recaptat per l’ocupació de la via pública fins al 25 de 
novembre de 2011? 

 
Resposta: 17.346,32 €. 

 
7. Fins a 25 de novembre de 2011, ens poden dir quina ha estat la quantitat recaptada per l’IBI de 
naturalesa urbana i rústica? 

 
Resposta: D’urbana: 2.717.012,59 €; i de rústica: 15.147,26 €. 



 
8. Fins a dia 25 de novembre de 2011, ens poden dir quina ha estat la quantitat recaptada en concepte de 
plusvàlues? 

 
Resposta: 205.313,84 €. 

 
9. A data de 25 de novembre de 2011, ens poden dir quina ha estat la quantitat recaptada en concepte 
d’impost d’activitats econòmiques? 

 
Resposta: 17.277,82 €. 

 
10. Una  vegada aprovades les ordenances fiscals de 2012, ens poden dir quina serà la quantitat que 
ingressarà, més o menys, l’Ajuntament d’Artà? 

 
Resposta:  Hem de distingir entre els diferents impostos i taxes. IBI: 10 %; i altres: IPC. 
 
[El portaveu del PP retira les preguntes de l’11 a la 16: 

 
“11. Quina diferència, en euros, hi haurà aproximadament respecte de 2011?  
12. Quins ingressos ha obtingut Ràdio Artà Municipal en concepte de publicitat durant l’any 2010? 
13. A data de 25 de novembre de 2011, ens poden dir quina és la quantitat que ha ingressat Ràdio Artà 
Municipal en concepte de publicitat?  
14. D’aquesta publicitat, quina correspon a publicitat institucional: Ajuntament d’Artà, Consell de 
Mallorca, Govern de les Illes Balears i/o per programes relacionats i encarregats per les administracions 
públiques supramunicipals?  
15. Pensa mantenir l’Equip de Govern els 13.000 euros pressupostats a l’any 2011 com a treballs a 
Ràdio Artà Municipal al pressupost de 2012? 
16. Al plenari de setembre es va demanar pel cost de les festes de Sant Salvador, avui ja ens poden 
donar el cost real d’aquestes?”]  

 
17. A data 25 de novembre, ens poden dir quina quantitat ha pagat l’Ajuntament en concepte 
d’amortització i interessos de préstecs? 
 
Resposta:  Interessos: 111.456,74 €. Amortitzacions: 578.218,73 € (89.238,95 dels quals corresponen al 
2010). 

 
18. Quina és la quantitat que haurà de pagar l’Ajuntament, pels mateixos conceptes, l’any 2012?  

 
Resposta:  Interessos: 107.578,25 €. Amortitzacions: 659.293,34 €. També haurem de tenir en compte 
el préstec ICO. Els interessos i les amortitzacions ja les informarem al darrer plenari. 

 
19. Ens poden dir, a 25 de novembre de 2011, quin és el deute real de l’Ajuntament?  
 
Resposta: Segons la comptabilitat, el deute real és de 9.292.395,59 € (proveïdors + NPO + préstecs a 
llarg termini + préstecs a curt termini: 3.732.701,61 € + 900.000 € + 4.435.205,02 € + 224.488.96 €). 

 
20. Hi ha qualque sentència ferma sobre els terrenys del Molí d’en Regalat? 

 
Resposta: Sí. Dia 25 de novembre se’ns va comunicar que dia 15 de novembre hi hagué la sentència 
sobre el contenciós que el senyor Joan Fiol Company havia interposat contra el Consell de Mallorca. 
S’ha desestimat el recurs del senyor Fiol. 



 
21. Han rebut qualque reclamació de 500.000 euros per part de la propietat de la illeta del Molí d’en 
Regalat? 

 
Resposta: Dia 19/10/2011, RGE 5088, l’entitat Porto SA Coloni, SL, ens ha sol·licitat el reintegrament 
de 500.000,00 € més els interessos legals des de la data de notificació de la sentència. 
 
22. Ens poden dir quan s’acabaran les obres del Col·legi la Rosa dels Vents?  

 
Resposta: No tenim constància que hi hagi obres. Ni cap tècnic tampoc no en té. 

 
23. Quan estaran llestos els pressupostos de 2012? 

 
Resposta: Si tot va com està previst, els duríem a plenari abans de Nadal. 

 
24. En quina fase d’elaboració es troben? 

 
Resposta:  En l’anàlisi dels ingressos per ajustar-los a la realitat. 

 
25. Quants d’habitatges cedits per persones residents a la Residència de Persones Majors d’Artà té 
actualment l’Ajuntament sota la seva propietat? 

 
Resposta:  Quatre: tres a Artà (Quatre Cantons, ca na Manxa i can Cipriano) i un a la Colònia (ca na 
Cunia). 

 
26. En el cas de tenir-ne, quants d’aquests habitatges reben algun ús municipal? 

 
Resposta: El del carrer dels Quatre Cantons s’utilitza com a magatzem i s’està arreglant el de la Colònia 
per emprar-lo per a múltiples funcions. 
 
27. Quins usos? (Ja s’ha contestat). 

 
28. Té previst l’Equip de Govern rehabilitar aquests habitatges perquè es puguin fer servir, per exemple, 
com a llar per a emergències socials, o per a lloguers, etc.? 

 
Resposta: No crec que poguem destinar pressupost a aquestes rehabilitacions. 

 
[El portaveu del PP retira les preguntes 29 i 30:  
 
“29. Quin temps es tarda, de mitjana, en resoldre una sol·licitud de llicència d’obra major a 
l’Ajuntament d’Artà? 
30. Quin temps es tarda, de mitjana, en resoldre una sol·licitud de permís d’obra menor a l’Ajuntament 
d’Artà?”] 
 
Resposta: Quan la documentació és completa, en una setmana, de mitjana, s’informa. 

 
31. Quines són les darreres actuacions de l’Equip de Govern, i en quin estat es troben, les recepcions de 
les urbanitzacions de Betlem, Sant Pere i s’Estanyol de la Colònia de Sant Pere?  

 
Resposta: Pel que fa a s’Estanyol: es va fer una reunió el passat 14 de novembre per explicar els 
projectes de dotació de serveis i de reparcel·lació econòmica. Estan en procés d’anàlisi les peticions de 



revisió, per part dels veïns, de l’aplicació del 15 % d’aprofitament mitjà que estableix la llei. Pel que fa 
a Sant Pere i Betlem: s’ha enviat als veïns una notificació que s’ha iniciat el procés. 
 
- Projectes tècnics de clavegueram i telecomunicacions de les 2 urbanitzacions: aprovats. 
- Projecte de zones verdes i voreres de les 2 urbanitzacions: a l’espera d’informe de Costes. 
- Projecte de reparcel·lació econòmica de Sant Pere: pendent d’entrega (Joan Mir i l’arquitecta 
municipal). 
- Projecte de reparcel·lació econòmica de Betlem: entregat (Rafel Balaguer). 
- Cessió de terrenys, vials i zones verdes i equipament Sant Pere: instar a promotors a fer cessions — 
CIDUSA (JGL de 22/09/2011)—, i s’ha redactat l’esborrany de l’escriptura de cessió dels terrenys 
(Joan Mir). 
- Cessió de terrenys vials i zones verdes de Betlem: encara no s’ha instat Inmobiliaria Betlem, SA, 
registralment és un tema complex. 
 
La darrera cosa que s’ha enviat és allò que es va aprovar per la JGL de 22/09/2011: 
 
- Sant Pere: preparat per enviar a cadascun dels propietaris la notificació de: comanar el projecte de 
reparcel·lació econòmica a Joan Mir i tècnics municipals, i instar a promotors a fer cessions. S'ha 
notificat ja el promotor inicial (CIDUSA). 
- Betlem: s’ha notificat a cadascun dels propietaris l’aprovació definitiva del canvi de sistema a 
cooperació. 
 
32. Quines són les darreres actuacions de l’Equip de Govern, i en quin estat es troben, sobre el Club de 
la Tercera Edat de la Colònia de Sant Pere? 

 
Resposta: La Junta Directiva del Club ha presentat quatre pressupostos per construir l’edifici del nou 
club. L’arquitecta municipal ha fet un informe i ha comunicat a la Junta Directiva que, si s’han de 
decidir pel més econòmic, aquest és el de Comas. 

 
33. Quines mesures ha pres o prendrà l’Equip de Govern respecte de millorar les instal·lacions 
esportives del municipi? Quin és el full de ruta que s’ha marcat per al que manca de 2011 i per a l’any 
2012? I quant al seu manteniment? 

 
Resposta: En primer lloc, al mes de juny el Departament d’Urbanisme va fer un informe tècnic de l’estat 
de les diferents instal·lacions esportives a demanda de la Regidoria d’Esports, en concret del 
Poliesportiu d’Artà i del de la Colònia i del Centre Hípic. També està previst fer-ne un del camp de 
futbol, però de moment no s’ha fet ja que és la instal·lació que es troba en millor estat. A partir d’aquest 
informe s’ha marcat un pla de millora de les instal·lacions i la Brigada Municipal i el concessionari de la 
instal·lació van arreglant les deficiències. També ja s’ha comunicat, segons acord de la Junta de Govern 
Local, a les empreses que han sol·licitat els avals tant de la pista 4 del Poliesportiu com de les 
instal·lacions hípiques les deficiències constructives i d’instal·lacions que han de resoldre abans de 
retornar-los l’aval.  
 
Així mateix, cal dir que s’està fent feina per establir un pla de manteniment, de neteja i d’estalvi 
energètic a totes les instal·lacions esportives. 

 
34. Quines mesures ha pres o prendrà l’Equip de Govern respecte de la part antiga del Cementeri? 

 
Resposta: En principi no tenim, de forma immediata, cap actuació prevista. Així mateix, respecte 
d’alguns arbres que sembla que provoquen danys en alguns panteons, s’ha demanat informe als tècnics 
per saber com s’ha de procedir. 



 
35. En vista que hi ha ciutadans i ciutadanes del municipi d’Artà que es queixen de la “feina” que fan la 
màquina agranadora i la bufadora, que en comptes de fer net fan tot el contrari, quines mesures ha pres 
o prendrà l’Equip de Govern respecte d’aquest assumpte? 

 
Resposta: Es reben les queixes, es traslladen a la concessionària i s’intenta millorar el servei. Se seguirà 
fent així. 

 
36. Podem tenir accés a la base de dades electrònica i en línia de “El consultor de los ayuntamientos” 
tots els regidors, tant de l’Equip de Govern com els que estam a l’oposició, ja que creim que, com a 
membres de la corporació, tenim el dret a obtenir la màxima informació possible?  

 
Resposta: Sí. 

 
37. Si la resposta és positiva, ens facilitaran un número d’usuari i una clau d’accés?  

 
Resposta: Tendrem a la vostra disposició aquesta eina directament a l’Ajuntament, en horari d’atenció 
al ciutadà. 

 
38. Ens poden dir, a dia d’avui, en quin punt està el conveni amb Ibred respecte dels dos llocs Wi-Fi que 
hi ha al municipi? 

 
Resposta: Els dos punts estan en funcionament i estam pendents d’una reunió amb l’empresa per fer la 
campanya publicitària. 

 
39. Dia 3 de novembre, a les 5.45 hores, personal de l’Ajuntament fumigava. Ens poden dir per quin 
motiu es feia tan prest? 

 
Resposta: Perquè la fumigació afecti el menor nombre possible de ciutadans. 
 
40. Ens poden explicar el motiu de la gran cremada de restes de poda que es va fer en el Punt Verd? 

 
Resposta: Dia 5 de juliol hi havia més de 180 m3 de restes de poda. Els caramulls s’han incrementat 
durant l’estiu perquè no es podia cremar abans de l’1 de novembre i perquè no es pogué utilitzar la 
biotrituradora del parc natural. El regidor considera que és millor acceptar les restes que no deixar-les al 
camp, per tal de no provocar incendis. És molt car, però, traslladar aquests residus amb Mac Insular. 

 
41. Ha rebut l’Equip de Govern una carta de la Direcció General de Residus, en la qual es critica 
aquesta cremada?  

 
Resposta: Sí. 

 
42. Ens poden llegir el seu contingut? 

 
Resposta: [La llegeix. Fins i tot, fa referència a la llei que es comunica que s’incompleix. Hi ha una 
mica de discussió.]  

 
43. Ens poden dir quantes al·legacions s’han presentat a les ordenances aprovades per a 2012? 

 
Resposta: L’edicte de les ordenances ha estat publicat en el BOIB núm. 168, de 10-11-2011, i estarà a 
exposició pública fins dia 17-12-2011. 



 
44. Ens poden dir quines passes han fet respecte de la Sentència 00734/2011, referent al poliesportiu de 
la Colònia? 

 
Resposta: S’han fet diverses reunions per, primer, conèixer l’abast i les possibilitats de la sentència amb 
el nostre advocat, Joan Mir, i també amb la Presidència del Consell de Mallorca, l’Hble. Sra. Maria 
Salom. Estam pendents de valorar les opcions que pot encarar l’Ajuntament per tal de fer efectiva la 
sentència. 

 
45. S’ha posat l’Ajuntament en contacte amb la propietat després de saber el contingut de la sentència? 

 
Resposta: Sí.  

 
46. En cas afirmatiu, ens poden dir el contingut de la reunió? 

 
Resposta: Dia 25 de novembre es va fer una reunió, al domicili dels propietaris, per conèixer les 
intencions que ells tenen sobre el procés. Tot i ser una trobada distesa, ens han remès a la seva 
advocada. 
 
A continuació, es llegeixen els precs i preguntes del PSOE. 

 
PRECS QUE FORMULA EL PSOE 

 
1. Pregam a tots els membres de l’equip de govern que a les Comissions informatives, a més d’informar 
del contingut dels plenaris, també informin de les activitats que s’estan realitzant a les diferents 
regidories, com és la seva obligació. 
 
Resposta:  S’accepta el prec. Tot i això, estaria bé que, quan es dóna informació en les comissions 
informatives, com és el cas de la darrera, els vostres membres no surtin perquè així no poden conèixer 
el contingut del què s’explica.  
Es important també que assisteixin tant a les comissions informatives com als plens tots  
els membres de l’oposició. 

 
2. La base número 2 de l’Annex 1 del pacte de govern entre UIA, CxI i IV pel que fa a la transparència 
en la gestió diu textualment “publicació de les dades i dels documents municipals”. Pregam per segona 
vegada, facin pública a la portada de la pàgina web de l’Ajuntament de forma clara el cost que té pel 
poble d’Artà el present pacte de govern. Publiqui quins són els horaris de dedicació a l’ajuntament 
d’Artà dels regidors que tenen dedicació parcial i quins són els seus sous. 

 
Resposta:  És cert que feis el prec per segona vegada. El que passa és que el novembre encara no ha 
acabat i encara no ho hem pogut penjar. I, tal i com vos responguérem en l’anterior plenari, es publicarà 
el cost polític total de l’ajuntament. No únicament l’acord de govern entre els partits que governen. 

 
3. Pregam per segona vegada ens faci arribar una relació amb els metres i la ubicació de tots els 
establiments que paguen ocupació de via pública. Ja us diguérem que no era fàcil. 

 
Resposta:  S’hi està fent feina. 

 
4. Pregam per segona vegada que ens facin arribar les actes de les comissions de les festes de Sant Pere i 
de les festes de Sant Salvador 2011. Enviades per correu electrònic a la vostra portaveu avui capvespre. 

 



Resposta: De les actes de les festes de Sant Pere n’hauria de tenir còpia la regidora Paula Ginard, ja que 
va ser ella la que va assistir com a regidora de festes a totes les comissions de festes. L’actual equip de 
govern únicament va executar les festes de Sant Pere. 
 
Seguidament, la portaveu del PSOE, Sra. Servera, formula, oralment, el prec següent: “Que es contesti 
un escrit que ha arribat de l’Ajuntament de Hinojosa”. 
 
Resposta: Es farà. 
 
PREGUNTES QUE FORMULA EL PSOE 
 
Hisenda 

 
1. Pensen presentar a l’aprovació del plenari els pressupostos de l’any 2012 abans de 30 de desembre? 

 
Resposta: Abans de 23 de desembre. 
 
2. El batle, en una entrevista a la revista Bellpuig, va declarar que s’haurien de prendre mesures 
valentes. A què es referia? Quines són aquestes mesures? 

 
Resposta: Es referia al fet que s’hauran d’ajustar les despeses als ingressos reals de l’Ajuntament, que 
estan molt lluny de poder cobrir-les totes tal com estan els pressuposts de 2011. Això vol dir que, 
necessàriament, s’haurà de reduir el pressupost. Les mesures valentes encara no s’han pres, però aniran 
en la línia d’aconseguir l’equilibri financer dels pressupostos. 
 
Policia 

 
1. Què pensa el senyor batle d’aquestes imatges, on es poden veure els cotxes de la Policia Municipal 
mal estacionats davant la plaça del Pes dels Porcs, mentre deixen els estacionaments reservats per al seu 
ús buits? 

 
Resposta: Primer de tot, dir que són allà perquè la cotxeria de la plaça presenta aluminosi i podria ser 
perillós deixar-los-hi. En tot cas, estan aparcats a la zona de seguretat que s’estableix per als 
aparcaments al costat de comissaries de policia o quarters de la Guàrdia Civil, de manera que no s’hi pot 
aparcar ordinàriament. Això queda reforçat perquè dins aquell tancat queden a l’abast de les càmeres de 
seguretat del quarter de la Guàrdia Civil. 

 
[La portaveu del PSOE retira la pregunta següent: 
 
“2. Sap que aquesta imatge es repeteix cada dia fa més de dues setmanes?”]  

 
3. No creu que és una falta de respecte cap als artanencs i artanenques? 
 
Resposta: Són llocs on, per seguretat, tanmateix no s’hi pot aparcar. Ja havíem demanat poder eliminar 
el reservat, tal com férem en els reservats de la plaça de l’Ajuntament, però no va ser possible per les 
raons explicades. 

 
4. No creu, el primer tinent de batle, que és una falta de respecte cap a la Guàrdia Civil, ja que, a la 
legislatura anterior, ens va fer una queixa pel mateix cas i, fins i tot, va enviar una fotografia a la premsa 
de l’abans esmentat cos de seguretat?  

 



Resposta: Creu que, la manca de respecte cap al cos de la Guàrdia Civil, la feien els mateixos guàrdies 
civils, ja que aparcaven en un pas de vianants per fer cerveses. 

 
[La portaveu del PSOE retira la pregunta següent: 
 
“5. No creu, el consistori, que és una irresponsabilitat per a la seguretat de tots?”] 

 
Interior 

 
1. Quan pensa resoldre la proposta de resolució referent a l’expedient del possible assetjament sexual 
contra una treballadora de l’Ajuntament, que té damunt la taula des que va entrar com a batle? 
 
Resposta: Al més aviat possible. 

 
2. Sap que caduca d’aquí a tres mesos? 

 
Resposta: Ho sé. 

 
3. Des de quin dia estan donats d’alta a la Seguretat Social els nous tinents de batle? 

 
Resposta: Des de dia 3 d’octubre de 2011. 

 
4. Des de quin mes cobren els tinents de batle abans esmentats? 

 
Resposta: Des de dia 3 d’octubre de 2011. 

 
5. Des de quan té la reducció de jornada de la seva feina a l’Ajuntament de Son Servera el primer tinent 
de batle? 

 
Resposta: Des de dia 1 de novembre. 
 
Obres i Serveis 

 
1. Sabem que, en el mes de maig, reberen una diligència d’ordenació del Jutjat Contenciós 
Administratiu número 1 de Palma perquè, en l’improrrogable termini de 20 dies, remetessin la 
documentació necessària per al procediment ordinari 40/2011, referent a les obres del Teatre. És cert 
que no ho han fet fins dia 21 d’octubre, número de registre de sortida 2549? 

 
Resposta: És cert. 

 
2. Té qualque explicació per a aquest retard de cinc mesos per entregar una documentació requerida pel 
Jutjat? 

 
Resposta: Perquè ens demanen l’expedient de contractació, documentació que no s’ha trobat. 

 
3. Ens poden fer arribar una còpia d’aquest escrit que s’ha enviat al Jutjat? 

 
Resposta: Sí. 

 
4. Com es troben les obres de Can Solivelles? Ja han rebut l’obra?  

 



Resposta: Estan acabades. Les remem demà, a les onze del matí. 
 

Cultura 

 
1. Tenim constància, gràcies als tècnics de l’Àrea de Cultura de l’Ajuntament, que en breu es posarà en 
marxa l’Agenda de la Cultura, projecte que es va començar a preparar a l’anterior legislatura. Pensa 
seguir amb la mateixa estructura que en aquell moment es va pensar o han decidit canviar-la per una 
altra? 

 
Resposta: Ahir es va fer la presentació del bloc. No sé com estava dissenyat a l’anterior legislatura i ara 
s’ha anat fent d’acord amb les necessitats. Consideram que va anar molt bé. 

 
2. També, gràcies a la informació dels tècnics de l’Àrea de Cultura de l’Ajuntament, ens hem assabentat 
que el pròxim cap de setmana es realitzarà un homenatge a la figura de Mossèn Antoni Gili, en 
l’aniversari de la seva mort. En què consistirà? 

 
Resposta: I també ho sabeu perquè a la Comissió Informativa de la setmana passada es va informar del 
tema, però, tal com hem explicat en el prec que heu fet, o sortíreu o no escoltàveu. 

 
3. Per no haver de demanar més informació als tècnics de l’Àrea de Cultura de l’Ajuntament, i ja que no 
ens informen a les comissions informatives, ens poden informar de les activitats, gestions, etc., que es 
preparen a la Regidoria de Cultura?  

 
Resposta: Entenc que tenim l’obligació d’informar i l’oposició, de fiscalitzar. (Informa de les actuacions 
que s’estan fent.) 
 
Esports 

 
1. A la Gala de l’Esport celebrada el passat dissabte 19 de novembre, a la qual es va convidar la 
Televisió de Mallorca i la revista Bellpuig, per què no convidaren la Ràdio Municipal? 

 
Resposta: Per ser exactes, es va convidar la revista Bellpuig i, a més de cobrir la notícia, se li va 
demanar si podien realitzar les fotografies de la gala. Tant Televisió de Mallorca, com el Diario de 

Mallorca, com Ràdio Artà Municipal, hi van assistir per iniciativa pròpia i, segons em va informar 
Jaume Massanet, que sempre està darrere les notícies que s’esdevenen al nostre municipi, va gravar tota 
la gala i la va emetre per Ràdio Artà la setmana passada.  

 
2. Els presentadors de la gala eren remunerats? 

 
Resposta: No, van col·laborar amb l’Ajuntament d’Artà gratuïtament. Però, vist que hi ha interès per 
saber el cost de la gala, m’agradaria informar que la Gala de l’Esport d’enguany ha costat 2.481,16 € i la 
de l’any passat va costar a l’Ajuntament 5.747,78 €. Per tant, enguany s’ha reduït el cost en 3.266,62 €.  
 
3. Qui els paga? 
 
4. Pel que fa al decàleg que es va aprovar l’any passat i que estava exposat en una de les primeres 
diapositives s’ha fet alguna activitat conjunta amb tots els clubs? 
 
Resposta: Van ser els mateixos clubs els que van insistir en què era important recordar permanentment 
aquest decàleg als esportistes, ja que no serveix de res fer un decàleg i oblidar-se’n. Per tant, vam 



acordar entre tots que la Gala de l’Esport era un bon moment per recordar aquest decàleg als esportistes, 
perquè el tenguin sempre ben present. 

 
5. Pensa reunir-se amb els clubs per consensuar activitats i actituds que fomentin realment l’esport 
educatiu i l’actitud d’esforç de la qual varen parlar tant a la Gala de l’Esport? 

 
Resposta: Sí. 
 
Urbanisme 

 
1. Ens pot explicar com va anar la reunió duita a terme amb els constructors? 

 
Resposta: No es va realitzar per manca de temps per preparar-la amb condicions d’èxit. 

 
[La portaveu del PSOE retira la pregunta següent: 
 
“2. No creu que hagués estat millor fer-la abans d’aprovar les ordenances municipals?”]  
 
Educació 

 
1. Ens han comunicat que hi ha goteres al nou edifici de l’escoleta municipal, és veritat?  

 
Resposta: Sí. A l’edifici 3-6: una gotera molt grossa al bany dels professors, una altra a la zona central, 
al costat de les lluernes, una altra a la sala de mestres. A l’edifici del menjador: goteres a les dues 
primeres sales de la zona de cuina. A l’edifici 0-3: una gotera important a una cantonada de la sala del 
material. 
 
Ho han comunicat al constructor perquè ho arregli?  
 
Sí, es va comunicar dia 10 de novembre. El dia de la inauguració, quan tots els implicats hi eren 
presents, ens van explicar que les goteres s’havien produït a causa d’un defecte de segellat dels tubs que 
porten l’aire condicionat. Això ja ho han revisat i ens han dit que ja està resolt. De fet, aquests últims 
dies de pluja no hi ha hagut cap gotera. 
 
2. Han trobat altres desperfectes? Quins? 

 
Resposta: Un rail desclavat de la porta corredissa d’una aula de 0-3 i la porta no es pot tancar, de 
manera que queda una obertura d’uns 80 cm. 
 
Els porters automàtics no funcionen, perquè van instal·lar uns panys inadequats a les barreres d’entrada 
als dos edificis. Pastor ha dit que canviaran els panys de les dues barreres.  
 
El pany de la sala de neteja de l’edifici 3-6 està romput; les netejadores no l’han pogut tancar mai.  
 
Hi ha alarma, però no han fet la posada a punt i no la podem activar. Tema també pendent de 
l’electricista. 
 
No tenim aigua calenta a 0-3. També estam pendents de l’electricista.  
 
Moltes portes de ferro galvanitzat  tenen els panys que mai han anat bé i no tanquen (porta de la cuina 
que surt a l’exterior, cap a  la zona de les escombraries, barrera que comunica la zona de pati de 0-3 



amb la zona comú del menjador). 
 
Les manetes de les portes de ferro galvanitzat que van al terrat de 0-3 i al terrat de la cuina estan 
rompudes i s’han de canviar. 
 
Medi Ambient 

 
1. A passats plenaris es va informar que el consistori tenia pensat fer una campanya d’informació. Quan 
es pensa fer? 
 
Resposta: Aviat. S’està acabant el fullet informatiu.  
 
2. Com pensa fer la difusió d’aquesta campanya?  
 
Resposta: Repartiment porta a porta. 
 
3. Aquesta campanya la pensen realitzar directament amb treballadors de l’Ajuntament o pensen 
contractar una empresa per configurar-la?  

 
Resposta: S’ha fet amb treballadors de l’Ajuntament. 

 
4. Sap el regidor de Medi Ambient que hi ha una ordenança aprovada? 

 
Resposta: Sí. 

 
5. Pensa posar-la en marxa? 

 
Resposta: Sí. 

 
6. Tot i que els contenidors, a la fi, es buiden més regularment, els carrers del nostre municipi encara 
tenen molt a desitjar quant a neteja. Té pensat el regidor de Medi Ambient prendre qualque tipus de 
mesura per tal de millorar-ho? 

 
Resposta: Sí. 
 
 
Acords 
 
1. Acordar, per assentiment unànime, essent tretze el nombre legal de membres del consistori i tretze els 
assistents, aprovar l’acta de la sessió de 28 de setembre de 2011. 
 
2. Ratificar, per unanimitat, l’acord de la Junta de Govern Local de 27 d’octubre de 2011, referent als 
nomenaments dels membres de les meses electorals de les Eleccions generals 2011. 
 
3. Acordar, per unanimitat, sol·licitar a l’IMAS i a la Conselleria de Salut, Benestar Social i Família del 
Govern de les Illes Balears: 
3.1. Que s’ofereixi el suport necessari a l’Associació Estel de Llevant per mantenir i potenciar els 
serveis que presta, dins un context de suport al sector de les persones amb problemàtica de salut mental. 
3.2. Que s’adoptin les mesures pertinents, dins el marc de la legislació vigent, per consolidar el 
finançament que reben els serveis que es presten dirigits a les persones amb problemàtica de salut 
mental ubicats a la comarca. 



 
4. Acordar, per 7 vots a favor (UIA, I-Verds i CxI) i 6 abstencions (PSOE i PP): 
4.1. Aprovar inicialment el Reglament municipal pel qual es regula l’estacionament en superfície amb 
limitació horària, previ dictamen de la Comissió Informativa, obrint-se un període d’informació pública 
per un termini mínim de trenta dies, mitjançant un anunci publicat en el Butlletí Oficial de les Illes 
Balears i en el tauler d’anuncis de la corporació, amb la finalitat que el veïnat i les persones 
legítimament interessades puguin examinar l’expedient i formular reclamacions, objeccions o 
observacions. Si transcorre el període d’exposició pública sense que s’hagin presentat reclamacions, els 
acords provisionals es consideraran aprovats definitivament. 
4.2. Concedir audiència prèvia a les associacions veïnals i de defensa de les persones consumidores i 
usuàries establertes en el seu àmbit territorial que estiguin inscrites en el registre municipal 
d’associacions veïnals i que el seu fi tingui relació directa amb l’objecte de la disposició. 
4.3. Publicar completament, per al coneixement general, l’acord d’aprovació definitiva en el Butlletí 
Oficial de les Illes Balears, no produint el reglament efectes jurídics mentre no hagin transcorregut 
quinze dies hàbils comptadors des de l’endemà de la publicació. Així mateix, inserir-lo en el tauler 
d’anuncis de l’Ajuntament. 
 
5. Acordar, per 10 vots a favor (UIA, I-Verds, CxI i PSOE) i 3 en vots en contra (PP): 
5.1. Instar l’Equip de Govern a continuar amb el Pla estratègic d’igualtat municipal on la prevenció, 
detecció i actuació en cas de violència de gènere siguin prioritàries, especialment entre la joventut i els 
col·lectius de dones més vulnerables. 
5.2. Instar el restabliment de la Direcció Insular d’Igualtat o, en el seu defecte, d’una unitat 
administrativa que coordini els programes i serveis d’igualtat d’oportunitats entre dones i homes de la 
població mallorquina i a restaurar el Servei d’Agents d’Igualtat. 
5.3. Instar el Consell de Mallorca a continuar amb els ajuts a les dones víctimes de violència de gènere, 
recollits a l’article 27 de la Llei de mesures de protecció integral de les dones víctimes de violència de 
gènere, i consolidats legalment la passada legislatura. 
5.4. Instar la directora de l’Institut Balear de la Dona que potenciï aquest organisme, coordini polítiques 
transversals i posi a disposició de les dones víctimes de violència de gènere tots els recursos 
assistencials possibles per a les dones víctimes de violència de gènere i els seus infants. 
5.5. Instar el Parlament de les Illes Balears a aprovar una nova llei d’igualtat que derogui la llei per a la 
dona de 2007, amb el màxim consens possible. 
5.6. Instar el Govern de les Illes Balears a promoure la igualtat i la coeducació als centres educatius, no 
sostenint amb fons públics aquells centres educatius que promoguin el sexisme a través de la segregació 
escolar. 
 
6. Acordar, per unanimitat: 
6.1. Reconèixer la necessitat urgent que té el nucli urbà d’Artà de resoldre la problemàtica d’accés i 
circulació en el nucli antic d’Artà, zona de sa Clota i barri de Na Carretó.  
6.2. Sol·licitar, una vegada que les NS d’Artà ja ho permeten, al Departament d’Urbanisme i Territori 
del Consell de Mallorca que inclogui, en la revisió del Conveni de carreteres amb el Ministeri de 
Foment,  la circumval·lació descrita en el conveni esmentat. 
6.3. Sol·licitar al Departament d’Urbanisme i Territori, un cop que el projecte s’hagi inclòs dins el 
Conveni de carreteres, l’execució del projecte de la ronda amb la màxima urgència possible. 
6.4. Trametre aquests acords a la Presidència del Consell de Mallorca, al conseller del Departament 
d’Urbanisme i Territori i al director insular de Carreteres del Consell de Mallorca. 
 
7. Acordar, per unanimitat: 
7.1. Aprovar l’expedient de modificació de crèdit núm. 20/2011 del pressupost en vigor que adopta la 
modalitat de suplement de crèdit, d’acord amb el detall següent: 
Altes en partides de despeses 



Programa Econòmic Denominació Altes en € 

9201 22709 Treballs realitzats per altres empreses 28.000 € 
TOTAL   28.000 € 

Aquesta modificació es finança amb càrrec a la baixa del crèdit de la partida de l’aportació al Consorci 
d’Aigües d’Artà/IBAEN: 
Programa Econòmic Denominació Baixes en € 

1611 47901 Aportació al Consorci d’Aigües d’Artà 28.000 € 
TOTAL   28.000 € 

7.2. Publicar l’expedient de modificació de crèdit 20/2011 durant un termini de quinze dies hàbils, 
comptadors a partir de l’endemà de la data d’inserció d’aquest anunci en el BOIB, durant el qual les 
persones interessades el podran examinar i, si escau, podran presentar reclamacions davant la 
corporació. Transcorregut el termini anterior, i en el cas que no es presenti cap reclamació, s’ha de 
considerar definitivament aprovada la modificació de crèdit. En cas contrari, la corporació disposa d’un 
termini d’un mes per resoldre-les, comptador a partir de l’endemà de la finalització de l’exposició al 
públic. 
 
 
M1. Acordar:  
1. Ratificar, per unanimitat, la urgència d’aquest punt i incloure’l en l’ordre del dia del Ple. 
2. Acordar, per unanimitat: 
2.1. Instar l’Equip de Govern a demanar a la presidenta del Consell de Mallorca que aporti la quantitat 
econòmica proporcional al seu tant per cent aportat en la inversió que es va fer en el seu moment a les 
obres de construcció de la pista poliesportiva Cap Ferrutx, així com als vestidors annexos realitzats en 
el 2001, concretament un 53,3 % de la indemnització de danys i perjudicis fixada per la Sentència núm. 
734/2011, dictada per la Sala Contenciosa Administrativa del Tribunal Superior de Justícia de les Illes 
Balears, de 7 d’octubre de 2011. 
2.2. Trametre aquest acord a la presidenta del Consell de Mallorca. 
 
 
 
El batle aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
 
La secretària       Vist i plau 

El batle 
 
 


